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§ 168

Allmänhetens frågestund, KS 2020/4
Beskrivning av ärendet
Inga frågor anmäls vid sammanträdet.

6



Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2020-10-27

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 169

Information - Falkenbergs Biogas AB:s verksamhet,   
KS 2020/3
Beskrivning av ärendet
Fredrik Åkesson, verkställande direktör på Falkenbergs Biogas AB, 
informerar om verksamheten samt planer och utmaningar för framtiden.
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§ 170

Ledamöternas eventuella frågor, KS 2020/5
Beskrivning av ärendet
Inga frågor anmäls vid sammanträdet.
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§ 171

Anmälan av motioner, KS 2020/6
Beskrivning av ärendet
Inga motioner anmäls vid sammanträdet.
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§ 172

Anmälan av medborgarförslag, KS 2020/7
Beskrivning av ärendet
Följande medborgarförslag föreligger:

a) Medborgarförslag – Cykel/promenad-väg mellan Ringsegård och 
Skrea kyrka. KS 2020/423. 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget överlämnas till kultur-, fritids- och 
tekniknämnden för handläggning och beslut.

b) Medborgarförslag – Dekoration av elskåp. KS 2020/431. 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget överlämnas till kultur-, fritids- och 
tekniknämnden för handläggning och beslut.

c) Medborgarförslag – Lämpliga stolar i kommunens lokaler.             
KS 2020/443. 

beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget överlämnas till kultur-, fritids- och 
tekniknämnden för handläggning och beslut.

d) Medborgarförslag – Hundlatriner/papperskorgar i Ringsegård.             
KS 2020/448. 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget överlämnas till kultur-, fritids- och 
tekniknämnden för handläggning och beslut.
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§ 173

Anmälan av interpellationer, KS 2020/8
Beskrivning av ärendet
Inga interpellationer anmäls vid sammanträdet.
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§ 174

Motion - Internt fasta elpriser, KS 2019/164
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå motionen.

Beskrivning av ärendet
Tore Holmfalk (C), Maria Larsson (C) och Claes-Bertil Claesson (C) har 
inkommit med en motion om internt fasta elpriser inom kommunens 
verksamheter. Motionärerna menar att med ett internt fast elpris blir det 
lättare och tydligare att arbeta med effektiviseringar i verksamheten och 
skulle få en bättre och effektivare styrning av densamma. Vid 
prisförändringar i spotpriset, framförallt när priset stiger, menar 
motionärerna att förvaltningar tvingas överskrida budget eller suboptimera 
verksamheter. För att förhindra detta förslås därför internt fastslagna 
elpriser. Avräkning av det fasta elpriset mot det faktiska elpriset skulle i så 
fall ske i kommunstyrelsens budget.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen förstår motionärernas intentioner i motionen 
att få en bättre och effektivare styrning av verksamheten. Dock finns det risk 
att det råder vissa oklarheter vad gäller ekonomistyrningen i detta avseende.  

Kommunfullmäktige beslutar varje år om nämnderna ska föra med sig över- 
eller underskott till påföljande år, så kallad resultatreglering. 
Kommunstyrelsen har att bedöma nämndernas utförda prestationer i 
förhållande till vad som budgeterats/planerats.
I denna bedömning tas hänsyn till diverse volymdifferenser och i vissa fall 
prisdifferenser. En sådan prisdifferens som tas hänsyn till är skillnader i 
budgeterat spotpris på el jämfört med faktiskt prisutfall. Det betyder att 
eventuellt underskott som kan härledas till prisdifferens mellan budgeterat 
spotpriser och faktiskt spotpris inte överförs till nästkommande år.

Inför budget 2021 gjordes en central bedömning av spotprisets utveckling 
som användes vid upprättande av budgeten 2021. Inför budgeten 2022 
kommer spotprisets utveckling tydliggöras i budgetförutsättningarna. 
 
Införandet av ett internt fast elpris bedöms administrativt betungande. Det 
skulle bl.a. betyda att energifakturorna som innehåller faktisk förbrukning 
och faktiskt pris bokförs på kommunstyrelsen, därefter ska fördelning ske av 
den förbrukning som överstiger verksamheternas budgeterade förbrukning, 
till ett budgeterat pris. En annan administrativt försvårande omständighet är 
att många mätpunkter försörjer flera olika verksamheter.

Ekonomi
Införandet av internt fasta elpriser skulle innebära att kostnaderna ökar i 
form av ökad administration. 
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-02
Motion – Internt fasta elpriser, 2019-03-21

Yrkande
Tore Holmefalk (C) yrkar bifall kommunstyrelsens förslag.
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§ 175

Motion - Nej till Wheels & Wings, KS 2020/150
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Uppdra åt Destination Falkenberg AB att tillsammans med arrangören 
Warberg automobil club och övriga aktörer i sina befintliga årliga 
samrådsmöten utveckla ”cruisingen” så att utsläpp och buller minskar. 
Därmed avslå den del i motionen om att stoppa ”cruisingen” vid 
evenemanget Wheels & Wings.

2. Bifalla del i motionen om att genomföra buller och avgasmätningar 
genom att hänskjuta frågan till befintliga samråd för att utreda vad 
mätningarna ska användas till, hur och var mätningar ska genomföras 
samt hur dessa kan följas upp över tid när ”cruisingen” utvecklas.

3. Uppdra åt kommunstyrelsen att tillsammans med Destination 
Falkenberg AB och övriga berörda verksamheter inom 
kommunkoncernen utveckla hur Falkenbergs kommunkoncern bör 
arbeta för att skapa förflyttning i hållbar riktning genom evenemang och 
tillsammans med evenemangsarrangörer. Återrapportering ska ske till 
kommunfullmäktige senast september 2021. 

Beskrivning av ärendet
Markus Jöngren (MP) har inkommit med en motion med krav på att 
cruisingen vid evenemanget Wheels and Wings stoppas samt att det 
genomförs en buller och avgasmätning vid evenemanget 2020 bland annat 
med hänvisning till att kommunen har förbundit sig till agenda 2030. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden och Destination Falkenberg har yttrat sig 
över motionens förslag.

Miljö- och hälsoskyddsnämnden konstaterar i sitt yttrande att cruisingen 
innebär en hög exponering av olika kolväten (VOC), kväveföroreningar, 
kolmonoxid och ozon för de personer som befinner sig nära den aktuella 
vägsträckan. Exponeringens grad påverkas av väderförhållanden och 
bebyggelsens utformning längs med vägen. Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
menar i sitt yttrande att avgas- och bullermätningar kan genomföras men att 
det är viktigt att först ta ställning till vad mätningarna ska användas till. 

Destination Falkenberg AB har lämnat ett yttrande om hur de i arbetet med 
alla typer av evenemang strävar efter likabehandling, hur de ser på 
hållbarhet inom besöksnäringen och vad som saknas för att evenemang i 
Falkenberg kan bli ett verktyg för hållbar utveckling. 

De konstaterar också att ett beslut att förbjuda Wheels and Wings cruising 
förmodligen inte skulle stoppa en spontan cruising utan istället leda till mer 
samhällsstörning, miljöpåverkan och nedskräpning.
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Wheels and Wings är det största årligen återkommande evenemanget i 
Falkenberg och har därmed en stor betydelse för närings- och föreningsliv i 
kommunen och ett förbud mot evenemanget skulle få stora konsekvenser 
som bör tas i beaktande. 

Motivering av beslut
Efter sommaren 2020 då evenemanget ställdes in på grund av rådande 
pandemi skedde en spontan och okontrollerad cruising. Detta är något 
Destination Falkenberg AB förutsett vid förbud av cruisingen och tar upp i 
sitt remissvar. En spontan cruising befaras där leda till mer samhällsstörning 
samt svårare situation för polisen att upprätthålla och hantera cruising, vilket 
också visade sig under sommaren 2020. Kommunstyrelseförvaltningen 
anser därför att det är bättre att i samverkan med arrangören och övriga 
berörda aktörer utveckla cruisingen (i längd, mängd bilar, sträcka, tid osv) 
så att utsläpp av avgaser och buller och övrig störning minskar. I samband 
med utveckling av cruisingen bör också frågan om mätning utredas. Här 
lyfter miljö- och hälsoskyddsnämnden att det är viktigt att veta vad vi ska ha 
mätningen till och kommunstyrelseförvaltningen anser att det är viktigt att 
mätningen görs så att det går att följa upp att utsläpp av avgaser och buller 
minskar. 

Kommunkoncernen behöver agera efter likabehandlingsprincipen så att 
likvärdiga krav ställs på Wheels and Wings som andra evenemang. 
Samtidigt behöver hållbarhetskrav på evenemang vara rimliga då de inte är 
evenemangen som ensamma kommer bidra till Falkenbergs kommuns 
hållbarhetslösningar, utan det är hur kommunen lyckas göra omställningen i 
vardagen. Evenemang tillsammans med besöksnäringen har en stor 
ekonomisk nytta då det gynnar såväl det lokala näringslivet som 
föreningslivet. Med det sagt behöver kommunen ändå utveckla 
evenemangen och använda dem som verktyg för att påverka beteenden och 
skapa förflyttning i hållbar riktning. 

Därför föreslår kommunstyrelseförvaltningen ett uppdrag att tillsammans 
med Destination Falkenberg AB med flera berörda verksamheter inom 
kommunkoncernen utreda och komma fram till hur vi tillsammans bör 
arbeta för mer hållbara evenemang och hur evenemang kan användas som 
verktyg i arbetet att skapa förflyttning i hållbar riktning i Falkenberg. Detta 
arbete bör även göras tillsammans med arrangörer, föreningsliv och 
näringsliv.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi. Buller- och 
avgasmätningar medför en kostnad. Denna kostnad påverkas av på vilket 
sätt buller och avgasmätningarna genomförs. 
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-03
Motion angående Wheels and Wings, 2020-03-10
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2020-05-13, § 49
Destination Falkenberg AB 2020-05-15, § 45
Destination Falkenberg AB, tjänsteskrivelse, 2020-05-05
Kommunstyrelsen 2020-09-15, § 257

Yrkande
Per Svensson (S), Markus Jöngren (MP) och Lars Fagerström (L) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag.

Per Johansson (C) yrkar, med instämmande av Sara-Lena Bjälkö (SD), att 
motionen ska avslås.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot Per 
Johanssons (C) med fleras ändringsyrkande och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservation
Anneli Andelén (C), Per Johansson (C), Anna Andersson (C), Tore 
Holmefalk (C), Petra Eriksson (C), Stig Agnåker (C), Anette Ivarsson (C), 
Shlomo Gavie (C), Maria Larsson (C), Ninni Gustavsson (M), Lars 
Agbrant (M), Rie Boulund (M), Agnes Polak Ljung (M), Göran Janko (M), 
GunMarie Stenström (M), Bo Gustafsson (M), Gert Persson (M) och 
Charlotta Jonson (M), Sara-Lena Bjälkö (SD), Stefan Johansson (SD), 
Kerstin Klang (SD), Anders Jansson (SD), Roger Valestam (SD) och 
Josefine Hedin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Per 
Johanssons (C) yrkande.
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§ 176

Motion - Hållbar hälsa hela livet, KS 2019/435
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå motionens första förslag om en vision för hållbar hälsa hela livet 
med anledning av att det inom befintlig vision och övergripande mål för 
hela kommunen uttrycks tydliga intentioner om folkhälsa för 
Falkenbergs kommun.

2. Konstatera att kultur-, fritids-, och tekniknämnden redan påbörjat ett 
arbete med att ta fram ett idrottspolitiskt program utifrån visionen ”Vi 
växer för en hållbar framtid” där alla tre aspekter av 
hållbarhetsperspektivet finns med. Programmet fokuserar på hela livet, 
hela människan, hela Falkenberg, och utgår från erfarenheter och 
empiriskt underlag. Därmed bör motionens andra och tredje attsats anses 
behandlade.

Beskrivning av ärendet
Gun-Marie Stenström (M) har inkommit med en motion om en hållbar hälsa 
genom hela livet. Motionärens intention är att förbättra folkhälsan hos 
befolkningen i Falkenbergs kommun genom samverkan med föreningar och 
högskola samt inom olika arenor för motion och rörelse. För att uppnå detta 
önskar motionären att ett idrottspolitiskt program för Falkenbergs kommun 
utarbetas utifrån ett jämlikhetsperspektiv och med såväl kort- som 
långsiktiga målsättningar.

Motivering av beslut
Inom den vision och övergripande mål för Falkenbergs kommun för 2019-
2022 är ambitionen att folkhälsan ska förbättras ….”Vi arbetar särskilt 
aktivt med förbättrad folkhälsa och mer jämlika och bättre uppväxtvillkor 
för barn och ungdomar. För att nå dit krävs en god samhällsplanering där 
ökad inkludering och hållbarhet prioriteras och ett större fokus på att 
utbildning och arbete är vägen till ökad jämlikhet och integration för hela 
familjer. Ska vi lyckas med de höga ambitionerna inom hållbarhet är 
samverkan med näringsliv, civilsamhälle, grannkommuner, region och 
övriga aktörer nödvändigt”. 

Eftersom den befintliga visionen tydligt har en ambition om en förbättrad 
folkhälsa behövs således ingen egen för en hållbar hälsa hela livet. Därmed 
avslås det första förslaget i motionen om en egen vision för hållbar hälsa 
hela livet.

Ett idrottspolitiskt program har till syfte att skapa ett ramverk för hur vi, 
Falkenbergs kommun, tillsammans med ett starkt föreningsliv kan bidra till 
ökad inkludering och samtidigt bidra till en hållbar utveckling för idrotten. 
Idrottsföreningarna i Falkenbergs kommun fyller en viktig funktion i att 
göra det möjligt för enskilda såväl som samhället i stort att motionera och 
umgås. Detta lägger i mångt och mycket grunden för en god folkhälsa, men 
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idrottsföreningarna är också med och bygger ett demokratiskt samhälle där 
tillit och trygghet kan skapas.

Det finns en del oroande samhällsförändringar som både föreningslivet och 
kommunen behöver känna till och ta höjd för. Ett idrottspolitiskt program 
kan bidra till att samla förutsättningarna lokalt så att vi tillsammans bättre 
kan möta utmaningarna. Barn och unga står oftast i fokus när det gäller att 
främja rörelse och idrottens verksamheter. Ett idrottspolitiskt program bidrar 
till att tänka alla åldrar och lägga en grund för en sådan utveckling. Kan 
äldre vara friska och ha en god hälsa längre upp i åldrarna bidrar det till att 
minska kostnaderna för samhället i stort. För att dela perspektiven men 
också få stöd i sitt arbete är det viktigt att samarbete upprättas med akademi 
såsom Högskolan i Halmstad men även tillsammans med det idrottsförbund 
som finns i länet. För att upprätta ett sådant samarbete behöver det först och 
främst finnas ett idrottspolitiskt antaget dokument. Därefter bör kontakter 
upprättas.

Därmed anses motionen behandlad.

Ekonomi
Ekonomin påverkas inte genom att bifalla motionens två av tre förslag.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-05-06
Motion om hållbar hälsa hela livet, 2019-10-10
Kommunstyrelsen 2020-08-11, § 213

Yrkande
Georgia Ferris (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

GunMarie Stenström (M) yrkar, med instämmande av Sara-Lena 
Bjälkö (SD), att kommunfullmäktige avslår motionens första förslag om en 
vision för hållbar hälsa hela livet med anledning av att det inom befintlig 
vision och övergripande mål för hela kommunen uttrycks tydliga intentioner 
om folkhälsa för Falkenbergs kommun. 

Vidare yrkar GunMarie Stenström (M), med instämmande av Sara-Lena 
Bjälkö (SD), att kultur- fritid- och tekniknämnden ska uppdras att 
tillsammans med kommunstyrelsen utarbeta ett idrottspolitiskt program med 
ett jämlikhetsperspektiv samt kort- och långsiktiga målsättningar för hela 
kommunen. Därmed anse motionens andra förslag om att utarbeta ett 
idrottspolitiskt program som bifallen. 

Avslutningsvis yrkar GunMarie Stenström (M), med instämmande av Sara-
Lena Bjälkö (SD), att kultur- fritid- och tekniknämnden ska uppdras att i 
samband med framtagandet av det idrottspolitiska programmet undersöka 
möjligheterna till samarbete med Högskolan i Halmstad samt Hallands 
idrottsförbund för följeforskning. Därmed anse motionens tredje förslag som 
bifallen.
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Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot 
GunMarie Stenströms (M) med fleras ändringsyrkande och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Votering
Votering begärs och verkställs.

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag.
Nej-röst för GunMarie Stenströms yrkande.

Med ett utfall om 26 ja-röster mot 25 nej-röster beslutar 
kommunfullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Hur var och en röstar framgår av bilaga till protokollet.             Bilaga § 176
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§ 177

Motion - Bilpool i större bostadsområden, KS 2017/362
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå förslaget att revidera P-normen i förhållande till bilpoolslösning 
med hänvisning till att gällande P-norm tillåter avsteg från angivna 
parkeringsbehovstal.

Beskrivning av ärendet
Björn Jönsson har inkommit med en motion avseende att delge Falkenbergs 
Bostads AB (Fabo) uppdraget att utreda möjligheten med en bilpool 
placerad i deras större bostadsområde. 

Fabo har inkommint med ett yttrande där styrelsen ställer sig positivt till 
motionen men önskar att Falkenbergs kommun ser över initialt revidering 
av P-normen i förhållande till bilpoolslösning.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningens planavdelning delar motionens intentioner.  
P-normen är ett viktigt styrmedel i Falkenbergs kommuns arbete med 
samhälls- och mobilitetsplanering. Bilparking är tillika en fråga som 
engagerar och har stor inverkan på vardagslivet, men även hur vi väljer att 
resa samt utformning av våra gaturum. 

Gällande P-norm möjliggör för avsteg från angivna parkeringsbehovstal. 
Falkenbergs kommun växer och står inför behovet av stora investeringar för 
att möta behovet av kommunalservice samt omställning till ett mer hållbart 
samhälle. En revidering av P-normen är en omfattande process som kräver 
stora personalla resurser samt konsultstöd. Rådande personalsituation samt 
kommunens framtida ekonomiska utmaningar gör att en revidering av P-
normen är i dagsläget inte aktuell. På sikt ser dock kommunstyrelsen ett 
behov av en revidering av P-normen för att ytterligare integrerar 
mobilitetsplanering med kommunens övriga samhällsplanering. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
motionen avslås eftersom kommunen inte prioriterar att revidera gällande P-
norm. 

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-06-29 
Yttrande FABO - Motion - Bilpool i större bostadsområden, 2017-08-31 
Motion – Bilpool i större bostadsområden, 2017-06-28
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Yrkande
Per Svensson (S) yrkar, med instämmande av Tore Holmefalk (C), att 
kommunfullmäktige ska avslå kommunstyrelsens förslag om att uppdra åt 
kommunstyrelsen att initiera en revidering av nuvarande parkeringsnorm.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot Per 
Svensson (S) med fleras ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
besluta i enlighet med Per Svenssons (S) yrkande.
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§ 178

Motion - Pendelparkeringar vid våra stora knutpunkter, 
KS 2016/246
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå förslaget att Falkenbergs kommun ska arrenderar/köper in mark i 
anslutning till väg 153 och 154 för pendelparkering.

2. Förslaget om att kommunen ska arrenderar/köper in mark i anslutning 
till Vinbergsmotet, sidan mot tågstationen, för att anlägga 
pendelparkering ska anses vara behandlat.

3. Förslaget att tidigt i planarbetet uppmärksamma platser där Falkenbergs 
kommun bör köpa in mark för att anlägga pendelparkering ska anses 
behandlat.

Beskrivning av ärendet
Agneta Åkerberg (C), Shlomo Gavie (C) och Stig Agnåker (C) har 
inkommit med en motion med ett flertal åtgärdsförslag som kommunen bör 
genomföra. Vad som föreslås är att kommunen arrenderar/köper in mark i 
anslutning till väg 153 och 154 för pendelparkering. Bör läggas utanför 
Ullared tätort, men så att bussarna som byter vid torget tar en "loop" via 
pendelparkeringen innan busstorget. Vidare föreslås att kommunen 
arrenderar/köper in mark i anslutning till Vinbergsmotet, sidan mot 
tågstationen, för att anlägga pendelparkering. Dessutom föreslås att i 
planarbetet tidigt uppmärksamma platser som kommunen bör köpa in för att 
anlägga pendelparkeringar.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar bilden av vikten att identifiera och 
anlägga pendelparkeringsanläggningar som gynnar kopplingen mellan olika 
trafikslag. Kommun har stort fokus på att tidigt i planeringen säkerställa 
förutsättningar för hållbara resor varav pendelparkeringsanläggningar har en 
viktig funktion för attraktiv kollektivtrafik samt underlätta ”hela resan”.

Transporter är en viktig del i dagens samhälle och en förutsättning för både 
näringslivet och vardagslivet. Samtidigt är transporter en av kommunens 
största klimatutmaningar. För att lyckas ställa om dagens transportsystem i 
en mer hållbar riktning kräver samverkan mellan flera olika samhällsparter. 
Exempelvis har kommunen ingen rådighet i utformningen eller driften av 
väg 154 och väg 153 eller planeringen och utförandet av kollektivtrafiken. 

2017 tog Trafikverket, på uppdrag av Region Halland och i samverkan med 
bland annat Falkenbergs kommun, fram en utredning (ÅVS, 
åtgärdsvalsstudie).
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Syftet med utredningen var att ge en bild av brister och behov i 
trafiksituationen längs väg 153 och väg 154 samt att föreslå 
kostnadseffektiva förbättringsåtgärder. I utredningen har behovet av 
pendelparkering i Ullared identifierats och förslag till placering utmed väg 
154 samt väg 153 redovisats. Väg 154 och väg 153 ingår i Trafikverkets 
regionala vägnät varav Trafikverket har huvudmannaskapet och ansvarar 
därmed för utformningen samt drift och underhåll av vägarna. Åtgärder 
föreslagna i Trafikverkets utredning har lyfts in i Region Hallands regionala 
infrastrukturplanering.

Planavdelningen arbetar med att ta fram en ny fördjupad översiktsplan för 
Falkenbergs stad. Identifiering av strategiskt platser för pendelparkeringar 
anses omfattas av det pågående arbetet.

Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelseförvaltningen att; 
avslå motionärens förslag att Falkenbergs kommun ska arrenderar/köper in 
mark i anslutning till väg 153 och 154 för pendelparkering, anse att 
förslagen att kommunen ska arrenderar/köper in mark i anslutning till 
Vinbergsmotet samt att identifiera strategiska placeringar av 
pendelparkeringar som behandlade.

Ekonomi
Beslutet bedöms inte påverka kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-06-29 
Motion – pendelparkering vid våra stora knutpunkter, 2016-05-31

Yrkande
Per Svensson (S) yrkar, med instämmande av Georgia Ferris (KD), bifall till 
kommunstyrelsens förslag.

Stig Agnåker (C) yrkar att motionens första attsats om att arrendera eller 
köpa in mark i anslutning till väg 153 och 154 för pendelparkering ska 
bifallas.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot Stig 
Agnåkers (C) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag.
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Votering
Votering begärs och verkställs.

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag.
Nej-röst för Stig Agnåkers (C) yrkande.

Med ett utfall om 26 ja-röster mot 25 nej-röster beslutar 
kommunfullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Hur var och en röstar framgår av bilaga till protokollet.             Bilaga § 178
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§ 179

Medborgarförslag - Alla nybyggen skall inkludera 
parkering till alla boende, KS 2017/539
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå medborgarförslaget att alla nybyggen ska inkludera minst en 
bilparkeringsplats per familj.

Beskrivning av ärendet
Linda Mills Bohlin har inkommit med ett medborgarförslag om att alla 
nybyggen ska inkludera minst en bilparkering per familj. 

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun har en gällande P-norm som anger 
parkeringsbehovstal vid nybyggnation. Behovet av bilparkeringsplatser 
utredas i detaljplaneprocessen och faställs av bygglovsnämnden i samband 
med bygglovsansökan. 

Bilen som färdsätt har en stor påverkan på dagens samhällsstruktur och har 
historiskt varit styrande i hur vi planerar våra städer. Bilens dominans som 
färdsätt har bland annat lett till att den tillåtits ta stor plats i våra samhällen. 
Parkering utgör en stor del av den sammanlagda ytan som bilen tar i anspråk 
och har därmed en direkt påverkan på stadsstrukturens täthet och hur vi 
använder våra gator och allmänna ytor.

Kommuns ambition vad gäller antal parkeringsplatser vid nybyggnation är 
att möjliggöra för en tätare och grönare stad och därmed skapa 
förutsättningar för att flera människor kan vistas och bo i centrala 
Falkenberg.

Därmed föreslår kommunstyrelseförvaltningen att medborgarförslaget 
avslås.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi. Att genomföra en revidering 
av P-normen innebär dock en utredningskostnad för kommunen. Storleken 
på kostnaden är osäker men får utredas i samband med beslut om en översyn 
av P-normen. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-06-30 
Medborgarförslag – Alla nybyggen skall ha en egen parkering, 2017-11-22
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Yrkande
Per Svensson (S) yrkar att kommunfullmäktige ska avslå kommunstyrelsens 
förslag om att uppdra åt kommunstyrelsen att initiera en revidering av 
nuvarande parkeringsnorm.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot Per 
Svensson (S) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige besluta i 
enlighet med Per Svenssons (S) yrkande.
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§ 180

Kommunens delårsrapport 2020, KS 2020/162
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna delårsrapport för januari – augusti 2020.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har upprättat 
delårsrapport för januari till och med augusti 2020. Efter åtta månader 
redovisar kommunen ett positivt resultat om 106,4 mnkr, vilket är 49,7 
mnkr högre än föregående års periodresultat då resultatet uppgick till 56,7 
mnkr. Den främsta anledningen till skillnaden är extra tillskott från staten, 
varav en viss del avsåg att täcka det inkomsttapp som kommunerna har till 
följd av den sänkta tillväxten på grund av coronapandemin. 

Prognosen för kommunens resultat 2020 är 56,9 mnkr. Det budgeterade 
resultatet för 2020 är 32,9 mnkr, varvid prognosen innebär en positiv 
avvikelse mot budget med 24,0 mnkr. För skatteintäkter prognostiseras ett 
budgetunderskott (-18,4 mnkr) medan det prognostiseras ett budgetöverskott 
gällande statsbidragen (93,8 mnkr). Nämnderna prognostiserar ett 
underskott i jämförelse med budget. Underskottet på nämnderna rymmer 
både över- och underskott. De största prognostiserade budgetunderskotten 
på nämnderna återfinns på socialnämnden (-35,7 mnkr) samt 
försörjningsstödet (-12 mnkr) medan de största överskotten återfinns på 
kommunstyrelsen exklusive affärsverksamhet (5,1 mnkr), barn- och 
utbildningsnämnden (5,5 mnkr) och kultur-, fritids- och tekniknämnden (4,3 
mnkr).

Motivering av beslut
Enligt fastställda rutiner ska delårsrapport per augusti upprättas och 
redovisas.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-30 
Kommunens delårsrapport januari – augusti 2020 
Målbilaga delår 
Nämndernas delårsrapporter aug 2020 
Bilaga nyckeltal SN 2008 Bilaga externa placeringar 2008 
Bilaga ÖFN 2008                                                                           
Revisorernas utlåtande av granskningsrapport 2020                                  
Granskning av delårsrapport 2020
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§ 181

Ansökan om föreningslån med räntebidrag, 
Falkenbergs Tennisklubb, KS 2020/203
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå kommunalt lån med 1 800 tkr till Falkenbergs tennisklubb för att 
bygga två padelbanor vid tennisstadion. 

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs tennisklubb har inkommit med en ansökan om kommunalt lån 
med räntebidrag på 1 800 tkr för att kunna bygga två padelbanor på 
fastigheten Strandbaden. Kultur-, fritids- och tekniknämnden har beslutat 
föreslå kommunfullmäktige att avslå ansökan då nämnden är av 
uppfattningen att denna typ av kommersiellt inriktade satsningar bör 
finansieras på affärsmässiga grunder. Att bevilja ett kommunalt lån med 
räntebidrag är tveksamt ur ett konkurrensmässigt perspektiv. Föreningen har 
dessutom ett ännu outnyttjat kommunalt lån på 6 mnkr från 2019 för 
utbyggnad av tennishallen för bland annat padel.

I kultur-, fritids- och tekniknämndens beslut framgår även att nämnden 
föreslår kommunfullmäktige uppdra åt kultur-, fritids- och 
teknikförvaltningen att tillsammans med kommunstyrelsens 
ekonomiavdelning att ta fram riktlinjer för kommunala lån. Då detta är ett 
uppdrag från nämnden till förvaltningen har detta inte tagits med i 
föreliggande beslutsförslag. Arbetet med att ta fram riktlinjer pågår.

Motivering av beslut
Den normala arbetsgången för föreningslån av den här typen är att kultur-, 
fritids- och tekniknämnden beslutar föreslå kommunfullmäktige att antingen 
godkänna eller avslå ansökan. Ansökningarna behandlas därefter i 
budgetberedningen och beslutas i samband med beslut i budget. Under 
vårens budgetprocess behandlades endast de ansökningar som kultur-, 
fritids- och tekniknämnden föreslog kommunfullmäktige att godkänna. De 
ansökningar som föreslogs att avslås nådde inte budgetberedningen och har 
därmed inte behandlats. Därmed krävs ett formellt avslag. 

Ekonomi
Falkenbergs tennisklubb ansöker om ett kommunalt lån på 1 800 tkr med 
räntebidrag. Att bevilja ansökan skulle innebära en ökad kostnad för 
kommunen i form av räntebidrag, vilket inte är budgeterat.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-30
Kultur-, fritids och tekniknämnden 2020-03-26, § 37
Ansökan om föreningslån, 2020-09-30
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Yrkande
Georgia Ferris (KD) yrkar, med instämmande av Sara-Lena Bjälkö (SD), 
bifall till kommunstyrelsens förslag.

Anneli Andelén (C) yrkar, med instämmande av Per Johansson (C), att 
kommunfullmäktige ska godkänna föreningslånet.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot Anneli 
Andeléns (C) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag.
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§ 182

Ansökan om föreningslån med räntebidrag, Ätrans IF, 
KS 2020/202
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå kommunalt lån med 200 tkr till Ätrans IF för köp av snökanoner. 

Beskrivning av ärendet
Ätrans IF har, inkommit med en ansökan om lån med räntebidrag på 200 tkr 
för att köpa snökanoner. Kultur-, fritids- och tekniknämnden har beslutat 
föreslå kommunfullmäktige att avslå ansökan då investeringen om ca 400 
tkr i stort sett redan är finansierad. Dels har föreningen fått ett 
investeringsbidrag om 200 tkr från kultur-, fritids- och tekniknämnden, dels 
har föreningen beviljats bidrag från Boaforsen om 115 tkr. Dessutom har 
föreningen ansökt om 200 tkr från Framtidsbanken. 

I kultur-, fritids- och tekniknämndens beslut framgår även att nämnden 
föreslår kommunfullmäktige uppdra åt kultur-, fritids- och 
teknikförvaltningen att tillsammans med kommunstyrelsens 
ekonomiavdelning att ta fram riktlinjer för kommunala lån. Då detta är ett 
uppdrag från nämnden till förvaltningen har detta inte tagits med i 
föreliggande beslutsförslag. Arbetet med att ta fram riktlinjer pågår.

Motivering av beslut
Den normala arbetsgången för föreningslån av den här typen är att kultur-, 
fritids- och tekniknämnden beslutar föreslå kommunfullmäktige att antingen 
godkänna eller avslå ansökan. Ansökningarna behandlas därefter i 
budgetberedningen och beslutas i samband med beslut i budget. Under 
vårens budgetprocess behandlades endast de ansökningar som kultur-, 
fritids- och tekniknämnden föreslog kommunfullmäktige att godkänna. De 
ansökningar som föreslogs att avslås nådde inte budgetberedningen och har 
därmed inte behandlats. Därmed krävs ett formellt avslag. 

Ekonomi
Ätrans IF ansöker om ett kommunalt lån på 200 tkr med räntebidrag. Att 
bevilja ansökan skulle innebära en ökad kostnad för kommunen i form av 
räntebidrag, vilket inte är budgeterat.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-30
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-03-26, § 36
Ansökan om föreningslån, 2020-09-30
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§ 183

Ombyggnad av särskola på Hjortsbergsskolan,          
KS 2020/388
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna att använda överskottet från ombyggnad av Hjortsbergsskolan 
samt eventuellt medel ur budget för F-6-anpassning till att samla 
särskolans verksamhet till anpassade lokaler i en väl definierad del av 
Hjortsbergsskolan.

Beskrivning av ärendet
Barn- och utbildningsnämnden beslutade 2020-08-27 att begära tillstånd av 
kommunstyrelsen att använda återstående medel från ombyggnad 
Hjortsbergsskolan samt budget för F6-anpassning för att ge förutsättningar 
för en lokalmässigt sammanhängande verksamhet för särskolan. Eftersom 
budgetansvaret för ombyggnad av Hjortsbergsskolan ligger på kultur-, 
fritids och tekniknämnden har frågan behandlats även där.

Grundsärskolan i Falkenberg är förlagd till Hjortsbergsskolan och 
Tullbroskolan. I Hjortsbergsskolan är verksamheten i dagsläget dels förlagd 
till lokaler som inte är anpassade för verksamheten, dels till lokaler som är 
spridda över skolan.  Grundsärskolan på Hjortsbergsskolan har behov att få 
lokaler som gör att verksamheten är samlad. De lokaler särskolan har 
tillgång till idag är – förutom att de inte är samlade – illa anpassade utifrån 
dagens krav och behov. Särskolan har idag fler barn än tidigare vilka kräver 
tillgång till liftar och duschsängar. Det finns inte tillräckligt anpassade 
toaletter, fast monterade liftar eller förråd för hjälpmedel i anslutning till de 
utrymmen eleverna vistas i. Slutligen har utbyggnaden av Hjortsbergsskolan 
medfört problem med angöringen av taxibilar. Genom att flytta särskolan till 
den del av byggnaden som ligger närmast Ängsstigen blir denna situation ur 
skolans perspektiv mycket bättre.

Motivering av beslut
Enligt gällande investeringsprinciper måste kommunfullmäktige godkänna 
att investeringsmedel flyttas från ett projekt till ett annat. Eftersom 
investeringsprojektet om- och tillbyggnad av Hjortsbergsskolan 
ursprungligen inte innefattade ombyggnad av särskolan föreligger nu detta 
som förslag till beslut.

Ekonomi
Budget för ombyggnad av Hjortsbergsskolan uppgår till 37,1 mnkr. 
Prognosen för projektet är 27,5 mnkr vilket innebär ett överskott på 9,6 
mnkr. Detta överskott bedöms täcka den ombyggnad som krävs för att 
anpassa Hjortsbergsskolan till att innefatta särskolan. I det fall det krävs 
ytterligare medel finns utrymme inom budget för lokalanpassningar till F6-
organisation.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-30
Barn- och utbildningsnämnden 2020-08-27, § 113
Kultur-, fritids- och tekniknämnden, 2020-09-24 § 133                        
Ekonomisk redovisning

Yrkande
Georgia Ferris (KD) yrkar, med instämmande av Peter Dygården (S), Dahn 
Persson (S), Marcus Dufwa (S) och Lars Fagerström (L), bifall till 
kommunstyrelsens förslag.

Roger Valestam (SD) yrkar, med instämmande av Sara-Lena Bjälkö (SD), 
att ärendet ska återremitteras för att det ska genomföra en ekonomisk 
utredning av konsekvenserna för ombyggnationen.

Propositionsordning
Ordförandens ställer proposition på om ärendet ska avgöras under 
sammanträdet eller om ärendet ska återremitteras i enlighet med Roger 
Valestams (SD) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
avgöra ärendet under sammanträdet.

Reservation
Sara-Lena Bjälkö (SD), Stefan Johansson (SD), Kerstin Klang (SD), Anders 
Jansson (SD), Roger Valestam (SD) och Josefine Hedin (SD) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Roger Valestams (SD) med fleras yrkande.
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§ 184

Uppdrag - Föreslå kriterier för att ersätta miljöpris med 
hållbarhetspris, KS 2020/218
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Inrätta ett hållbarhetspris som ersätter miljöpriset.

2. Miljö- och hälsoskyddsnämnden presidium ska ingå i kommittén.

3. Hållbarhetspriset ska delas ut varje år.

Beskrivning av ärendet
Kommunens miljöpris instiftades 1986 och dess regler reviderades senast 
2004. Hållbarhetsutskottet har efter dialog med nuvarande kommittén för 
kommunens miljöpris gett kommunstyrelsens hållbarhetsavdelning i 
uppdrag att göra om kommunens miljöpris till ett hållbarhetspris för att 
stärka upp kopplingen till kommunens bredare ansats i arbetet med 
hållbarhet och Agenda 2030 samt kommunens övergripande mål om att bli 
ett föredöme inom hållbarhet. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen anser att förslaget att ändra kommunens 
miljöpris till ett hållbarhetspris och förslaget på nya regler för priset ligger i 
linje med den hur arbete med hållbarhet utvecklas både i Falkenbergs 
kommun och samhället i stort; att arbeta odelat och integrerat med de tre 
dimensionerna av hållbarhet. 

Ekonomi
Kommunens ekonomi påverkas inte.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-06-04
Kommunstyrelsens hållbarhetsutskott 2020-06-10, § 33
Kommunstyrelsen 2020-08-11, § 201
Förslag till arbetsordning och regler för hållbarhetspris
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§ 185

Redovisning av uppdrag - Utreda former för en 
eventuell samlokalisering med Statens servicecenter, 
KS 2020/206
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Med ett godkännande lägga redovisningen av uppdraget till 
handlingarna.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige uppdrog 2019-01-29 åt servicenämnden att utreda 
former för samlokalisering med Statens servicecenter. I utredningsarbetet 
skulle det belysas hur den service som finns på kontaktcenter i Stadshuset 
kan kompletteras utifrån behov av ytterligare samhällsvägledning. 
Kommunfullmäktiges beslut kom av en utredning som servicenämnden 
genomförde tillsammans med socialnämnden i syfte att utreda 
förutsättningarna för inrättande av ett servicecenter.

Servicenämnden har 2020-03-24 beslutat om att översända den av 
serviceförvaltningen genomförda utredningen till kommunfullmäktige för 
godkännande. I korthet framgår av utredningen att det kan finnas fördelar 
med en samlokalisering utifrån ett helhetsperspektiv, men det centrala är 
vilket stöd och information som ska erbjudas medborgarna, inte var eller hur 
funktionen är placerad. Kommunorganisationen är stor och relativt samlad 
utifrån kontaktcenters placering i Stadshuset med närhet och kunskap till de 
kommunala verksamheterna, vilket är något som tenderar att försämras vid 
en flytt från Stadshuset för en samlokalisering med statliga myndigheter i 
Statens servicecenter. Servicenämnden anser sammanfattningsvis att det ej 
går att lämna starka argument för en samlokalisering med Statens 
servicecenter.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige godkänner 
redovisningen av uppdraget att utreda former för samlokalisering med 
Statens servicecenter och lägger därmed utredningen till handlingarna. 

Ekonomi
Kommunens ekonomi påverkas inte av beslutet att godkänna genomförd 
uppdragsredovisning. Hur ekonomin kan komma att påverkas om eventuella 
åtgärder vidtas får kommande utredningar tydliggöra.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-08 
Servicenämnden 2020-03-24, § 20 
Serviceförvaltningen, Utredning, 2020-03-16 
Kommunfullmäktige 2019-01-29, § 12
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§ 186

Revidering av reglemente för servicenämnden 
avseende upphandlingsverksamheten, KS 2020/421
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. I reglemente för servicenämnden under § 1, fjärde stycket, tillföra en ny 
punkt enligt följande: ”samordning, uppföljning av kommunens 
upphandlings- och inköpsverksamhet utifrån kommunstyrelsens 
instruktioner för verksamheten”.

2. I reglemente för servicenämnden under § 1, fjärde stycket, revidera 
nuvarande formulering ”förvaltningsövergripande upphandlingsärenden, 
exklusive kommunstyrelsens ansvar för utfärdande av instruktioner för 
inköps- och upphandlingsverksamhet” till att istället lyda 
”förvaltningsövergripande upphandlingsärenden”.

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag till revidering av servicenämndens reglemente i form 
av tillägg och ändring i reglementets § 1. Servicenämnden svarar för 
kommunens förvaltningsövergripande upphandlingsärenden. Det är lämpligt 
att samma nämnd åläggs ansvar för samordning, och uppföljning av 
kommunens upphandlings- och inköpsverksamhet utifrån 
kommunstyrelsens instruktioner för verksamheten.

Motivering av beslut
Genom att placera ansvaret även för kommunens samordning och arbetssätt 
för inköp skapas en möjlighet att på ett effektivare, och kostnadseffektivare, 
sätt följa hela kedjan från behovsinventering och upphandling till inköp 
enligt gällande avtal. Det är viktigt att se över vilken metod/system mm som 
kommunen bör arbeta efter för att denna kedja ska skapa såväl avtalstrohet 
som ekonomiska fördelar, d.v.s. att rätt produkt handlas från rätt leverantör 
till rätt pris i enlighet med tecknat avtal.  

Mot bakgrund av ovanstående föreslår därför kommunstyrelseförvaltningen 
att kommunfullmäktige beslutar komplettera och revidera nämndens 
reglemente enligt ovanstående förslag.

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi. En ökad överblick och därmed 
en ökad avtalstrohet förväntas dock på sikt ha en positiv effekt på 
kommunens ekonomi i sin helhet.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-01 
Servicenämnden 2020-09-23, § 85 
Förslag till förändringar i servicenämndens reglemente, 2020-09-16
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§ 187

Antagande av policy och riktlinje vid 
konkurrensutsättning av kommunal verksamhet,       
KS 2019/329
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Anta föreliggande förslag till ”Policy vid konkurrensutsättning av 
kommunal verksamhet”.

2. Därmed upphäva ”Riktlinjer vid konkurrensutsättning av kommunal 
verksamhet”.

3. Ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en riktlinje för att 
konkretisera/komplettera ”Policy vid konkurrensutsättning av kommunal 
verksamhet” vad avser personalfrågor och informationssäkerhet.

Beskrivning av ärendet
I traditionell kommunal förvaltning ligger både huvudmannaskap och drift 
hos kommunen. Vid konkurrensutsättning av kommunal verksamhet 
fördelas ansvaret för verksamheten på två aktörer, kommunen såsom 
huvudman/beställare och utföraren. I kommunal verksamhet som bedrivs i 
traditionell förvaltningsform eller i kommunalt bolag har kommunen både 
formella och informella möjligheter att forma och styra verksamheten. En 
privat utförare behöver inte rätta sig efter annat än vad som framgår av 
lagstiftning och av det avtal som tecknas med kommunen.  Det är därför viktigt 
att kommunens inflytande över verksamheten regleras i förfrågningsunderlag 
och avtal. För att säkerställa att så sker antog kommunfullmäktige 
2009-03-26 styrdokumentet ”Riktlinjer vid konkurrensutsättning av 
kommunal verksamhet”. Av dokumentet framgår vad som ska gälla vid 
konkurrensutsättning av kommunal verksamhet vad avser bland annat 
ansvar, personalfrågor, lokaler, lagring av information, arkivering med 
mera.

”Riktlinjer vid konkurrensutsättning av kommunal verksamhet” har bedömts 
vara i behov av revidering och kommunstyrelseförvaltningen har getts i 
uppdrag att se över dokumentet. Behovet av revidering är hänförligt både till 
utformningen av dokumentet, det nuvarande följer inte kommunens struktur 
för styrdokument, och en innehållsmässig översyn. 

Lagstiftningen på flertalet innefattade områden har förändrats sedan 2009 
och ett antal områden som idag är aktuella har tillkommit, bland annat 
informationssäkerhet och hållbarhet.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram förslag till två styrdokument - 
policy och riktlinje vid konkurrensutsättning av kommunal verksamhet. 
Anledningen till att det tidigare dokumentet nu föreslås ersättas av två är att 
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de delar som regleras i riktlinjen avser områden som kommunstyrelsen har 
ett övergripande ansvar för (personalfrågor samt informationssäkerhet) samt 
att de är på så detaljerad nivå att det bör vara kommunstyrelsen, och inte 
kommunfullmäktige, som fattar beslut om dessa. 

Kommunstyrelsen beslutade 2020-03-18 att skicka ut föreslagen policy och 
riktlinje till servicenämnden, socialnämnden och kultur-, fritids- och 
tekniknämnden på remiss samt till övriga kommunala nämnder och bolag 
för kännedom. Remissvar har nu inkommit. Nedan följer en redogörelse av 
dessa i korthet samt kommunstyrelseförvaltningens inställning och 
eventuella föreslagna justeringar.

Servicenämnden efterfrågar ett förtydligande avseende vad som är att anse 
som principiell beskaffenhet i policyns 3.2. Kommunstyrelseförvaltningen 
anser inte att det är möjligt att definiera detta begrepp i policyn utan en 
prövning måste göras i varje enskilt fall. Det är dock viktigt att det är tydligt 
att det är ett lagkrav och därför görs ett tillägg med hänvisning till 5 kap. 1 § 
KL.

Socialnämnden framför att begreppet förfrågningsunderlag bör bytas ut mot 
upphandlingsdokument. Kommunstyrelseförvaltningen instämmer. 
Begreppet föreslås bytas ut och definition införs under p. 4. Vidare anser 
socialnämnden att policydokumentet bör inkludera att barnkonventionen ska 
beaktas vid upphandlingar som påverkar barn. 
Kommunstyrelseförvaltningen instämmer. Nytt avsnitt 3.5 i policyn föreslås 
läggas till. Avslutningsvis lyfter socialnämnden avsaknad av 
kvalitetsaspekten. Kommunstyrelseförvaltningen instämmer. Nytt avsnitt 
3.4 i policyn föreslås läggas till.

Kultur-, fritids- och tekniknämnden ställer sig positiv till dokumenten och 
har inga synpunkter.

Ekonomi
Antagandet av nya dokument påverkar inte kommunens ekonomi direkt. 
Däremot kan mer långtgående krav i förlängningen medföra ökade 
kostnader när kommunal verksamhet konkurrensutsätts.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-02 
Förslag till policy vid konkurrensutsättning av kommunal verksamhet, 
2020-09-02 
Förslag till riktlinje vid konkurrensutsättning av kommunal verksamhet, 
2020-09-02 
Kultur- fritids- och tekniknämnden 2020-06-25, § 103
Socialnämnden 2020-06-14,  § 126 
Socialnämndens yttrande 2020-05-14 
Servicenämnden 2020-05-28,  § 61 
Kommunstyrelsen 2020-03-17,  § 86 
Riktlinjer vid konkurrensutsättning av kommunal verksamhet, 2009-03-26,  
§ 22
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§ 188

Delrapportering av uppdrag i budget - Minskat 
serveringssvinn, KS 2020/253
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna delrapporteringen av uppdraget om minskat serveringssvinn.

Beskrivning av ärendet
I anslutning till budget 2020 lämnade kommunfullmäktige ett uppdrag till 
servicenämnden att, i samarbete med barn- och utbildningsnämnden, 
omedelbart starta arbetet med att minska serveringssvinnet. Uppdraget ska 
innebära minskade kostnader med 1,6 mnkr per år. Från 2020 förväntas 
besparingen uppgå till hälften av detta och från 2021 förväntas besparingen 
nå full effekt.

Servicenämnden har nu lämnat in delrapportering av uppdraget, vilket 
sammanfattas nedan.

Det totala matsvinnet består av tre olika sorters svinn, kökssvinn, 
serveringssvinn och tallrikssvinn. Serviceförvaltningen har målsättning att 
allt matsvinn ska minska, därför redovisas matsvinnet i sin helhet. Från och 
med 2019 finns en nationell kartläggning via Livsmedelsverket. Resultatet 
från verksamhetens mätning våren 2020 i jämförelse med denna visar att 
Falkenbergs kommuns förskolor och grundskolor ligger i paritet med de 
nationella värdena. 

Ett samarbete med förskolans rektorer och enhetscheferna på kost- och 
städservice har startat för att bland annat hitta sätt att rapportera frånvaro, 
minska svinn men ändå tillgodose barns behov av matträning.

Grundskolan rapporterar från och med vårterminen 2020 frånvaro till köken 
varje dag, för att på så vis minska överproduktion. 

Nedan beskrivs resultatet av effektivisering av matsvinn baserat på vårens 
mätning. För att ange svinnets värde används ”Göteborgsmodellen för 
mindre matsvinn”, ett verktyg för att minska matsvinn framtaget av 
Göteborgs stad vilket används nationellt. Värdet av matsvinn beräknas till 
30 kr/kg. Värdet redovisas också med 2019 års siffror, som jämförelse för 
att visa hur resultatet hade legat ett normalår (utan Covid19).
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Förskola
2019, januari-augusti: 137 850 kr (normalår utan covid-19)
2020, januari-augusti: 119 000 kr (med covid-19)

Grundskola
2019, januari-augusti: 151 442 kr (normalår utan covid-19)
2020, januari-augusti: 148 788 kr (med covid-19)

Totalt
2019, januari-augusti: 289 292 kr (normalår utan covid-19)
2020, januari-augusti: 267 442 kr (med covid-19)

800 tkr motsvarar 28 g svinn/portion. Idag har förskolorna 70 g 
svinn/portion och grundskolorna 47 g svinn/portion. För att uppnå detta 
krävs stora insatser av både den pedagogiska verksamheten och 
kökspersonal. Normalt är det en kraftig sänkning vid en initial insats, denna 
planas ut och blir mindre när man uppnått ett visst resultat. Matsvinn på 
förskolorna riskerar att öka när kök blir serveringskök.

För att nå ytterligare 800 tkr 2021 måste svinnet minska till 0 g/portion 
totalt svinn. Nationellt medianvärde 35 g/portion. Ett första steg är att nå 
den nationella medianen på 35 g. Nästa steg är att komma ner till 28 g. Detta 
innebär en stor beteendeförändring och beräknas ta långt tid

Motivering av beslut
Uppdraget lämnades till servicenämnden i samband med budget 2020. 
Uppdraget ska delrapporteras i november 2020. Slutrapportering sker till 
budgetberedningen 2021.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-30
Servicenämnden 2020-09-23, § 86
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§ 189

Markanvisningsavtal, Kärreberg 3:147 och 3:148,        
KS 2020/391
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna markanvisningsavtal nr 257 gällande fastigheterna Kärreberg 
3:147 och 3:148.

2. Godkänna att fastigheterna Kärreberg 3:147 och 3:148 inte fördelas och 
säljs via den kommunala tomtkön.

Beskrivning av ärendet
PE-Fastigheter Landsbygd AB har inkommit med förfrågan om att bygga 
tvåbostadshus på kommunens tomter i Vessigebro.

Motivering av beslut
Kärreberg 3:147 och 3:148 berörs av detaljplan för Kärreberg 3:2 m.fl. som 
vann laga kraft 1983-08-22. Detaljplanen medger byggnation av friliggande 
bostadshus. Huvudbyggnaden får endast inrymma en bostad och man får 
inte inreda gårdsbyggnad som bostad.

Intill de aktuella fastigheterna finns två fastigheter som är bebyggda med 
radhus innehållandes tre lägenheter vardera. Radhusen uppfördes år 1989. 
Då man redan gett tillstånd att uppföra mer än en bostad per tomt på 
intilliggande tomter samt att tomterna varit till salu under en lång tid, vill 
PE-Fastigheter AB pröva möjligheten att bebygga fastigheterna Kärreberg 
3:147 och 3:148 med tvåbostadshus.

Mark- och exploateringsavdelningen har upprättat förslag till 
markanvisningsavtal. Avtalen gäller för en tid om två år och innebär att 
exploatören har rätt att köpa fastigheterna Kärreberg 3:147 och 3:148 för en 
köpeskilling om 100 000 kr/fastighet. Köpeskillingen är baserad på 
konsumentprisindex för oktober månad 2019. Vid försäljning ska 
köpeskillingen justeras mot KPI för oktober månad året närmast före det 
aktuella överlåtelse året. Bygglov ska sökas i enlighet med gällande 
detaljplan och vara godkänt av kommunens bygglovsnämnd innan 
marköverlåtelse får ske. För marköverlåtelsen tecknas separat köpekontrakt.

Ekonomi
Tecknande av markanvisningsavtal påverkar inte kommunens ekonomi. Vid 
tecknande av efterföljande köpekontrakt erhåller kommunen en köpeskilling 
om 100 000 kr/fastighet, totalt 200 000 kr.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-02
Markanvisningsavtal nr 257, 2020-08-24 
Översiktskarta
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Yrkande
Per Svensson (S), Mikael Salomonsgård (S), Georgia Ferris (KD), Lars 
Fagerström (L), Anneli Andelén (C), Ninni Gustavsson (M) och Sara-Lena 
Bjälkö (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

41



Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2020-10-27

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 190

Överenskommelse om fastighetsreglering för kv 
Harpan m.fl., KS 2020/382
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna investeringen om 500 tkr 2021 för upprustning av 
dagvattendam inkl närområde i Kv Harpan.

2. Godkänna föreslagen överenskommelse om fastighetsreglering gällande 
Kv Harpan m.fl., mellan Derome Hus AB och Falkenbergs kommun.

Beskrivning av ärendet
Kommunen och Derome har under flera års tid diskuterat en 
marköverlåtelse för att möjliggöra en nybyggnation i enlighet med gällande 
detaljplan inom Kv Harpan. Kv Harpan är lokaliserat utmed Tågvägen, 
precis norr om Räddningstjänst Väst lokaler, eller precis väster om Kv 
Grieg där Falkenbergs Bostads AB byggt. Kvarteret består idag av 
bostadsmark, som delvis ägs av kommunen och delvis ägs av Derome. Ett 
samlat ägande av marken är nödvändigt för att möjliggöra 
bostadsbyggnation i kvarteret. Kvarteret består också av en del allmän 
platsmark samt dagvattendamm, som betjänar både hela bostadsområdet i 
närheten och uppströms liggande fastigheter hela vägen ut till motorvägen 
E6. Dagvattendammen är byggd redan, men är inte utformad som en 
tilltalande plats att vistas intill.

I överenskommelsen överlåter kommunen sin del av bostadsmarken inom 
kvarteret till Derome, vilket möjliggör för Derome att genomföra en 
bostadsbyggnation om ca 140 lägenheter. Derome utger ersättning till 
kommunen för marköverlåtelsen, men även ett exploateringsbidrag för att 
rusta upp dagvattendammen inkl närbeläget område. Exploateringsbidragets 
storlek är 150 tkr. 

Överenskommelsen omfattar även att kommunen förvärvar ett område av 
Derome hus, del av Tröinge 10:3, vilket är planlagt för parkering och ligger 
i direkt anslutning till kommunens nuvarande parkeringsplats på 
centrumsidan av järnvägsstationen. Marköverföringen gör att kommunen då 
i mycket större mån har rådighet över att vid behov anlägga fler parkeringar 
vid järnvägsstationen.

Motivering av beslut
Förslaget gör att en bostadsbebyggelse om ca 140 lägenheter blir möjlig, 
den ger en nettointäkt till kommunen samt tillförsäkrar kommunen 
möjlighet att utvidga antalet parkeringsplatser på centrumsidan av 
järnvägsstationen.
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Ekonomi
Förslaget innebär en överlåtelseersättning om 3 mnkr. Reavinsten för 
kommunen beräknas bli cirka 2mnkr. Förslaget innebär också att 
Falkenbergs kommun förvärvar ett markområde för 350 tkr.

Kommunen kommer också att erhålla ett exploateringsbidrag för 
upprustning av dagvattendamm om 150 tkr, som kommer att redovisas som 
en intäkt. Kommunen förutsätts investera 500 tkr i att rusta upp samma 
dagvattendamm (anläggningstillgång). Denna investering är ej del i 
beslutade budgeterade exploateringsinvesteringar 2021. Investeringen 
innebär framtida avskrivningskostnader.

Överenskommelsen innebär en positiv likviditetspåverkan för kommunen 
med ca 2,3 mnkr (3 000- 350 - 500+150).

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-16 
Överenskommelse om fastighetsreglering gällande kv Harpan m.fl. inkl 
kartbilaga och byggnationsförslag. 2020-09-16

Yrkande
Georgia Ferris (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
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§ 191

Rapport - ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
SoL och lag om stöd och service till funktionshindrade 
LSS kvartal 2, 2020, KS 2020/283
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Anteckna att rapport om ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
(SoL) och lag om stöd och service till funktionshindrade (LSS) avseende 
kvartal 2 2020 har inlämnats.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd 
och service (LSS) skyldighet att kvartalsvis till Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) och kommunens revisorer rapportera gynnande 
biståndsbeslut som ej verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Även 
kommunfullmäktige ska informeras om dessa beslut.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige antecknar till 
protokollet att rapport om ej verkställda beslut per 2020-06-30 har 
inlämnats.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-30 
Socialnämnden 2020-09-22, § 166 
Socialförvaltningen, Rapport – Ej verkställda beslut, 2020-09-14
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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2020-10-27

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 192

Avsägelse från Tim Hedin (SD) från uppdraget som 
ersättare i kommunfullmäktige, KS 2020/447
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Entlediga Tim Hedin (SD) från uppdraget som ersättare i 
kommunfullmäktige.

2. Hos Länsstyrelsen i Hallands län begära ny sammanräkning.

Beskrivning av ärendet
Tim Hedin (SD) har 2020-10-13 inkommit med begäran om entledigande 
från uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-27                                                                        
Avsägelse 2020-10-13
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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2020-10-27

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 193

Val efter Mircea Nitescu (M) som ersättare i barn- och 
utbildningsnämnden, KS 2020/303
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utse ny ersättare i barn- och utbildningsnämnden vid nästa 
sammanträde.

Beskrivning av ärendet
Mircea Nitescu (M) valdes till ledamot i barn- och utbildningsnämnden på 
kommunfullmäktiges möte den 2020-08-25, KF § 132. Behov av fyllnadsval 
föreligger nu.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-27                                                                      
Kommunfullmäktige 2020-08-25, § 132
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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2020-10-27

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 194

Meddelanden och anmälningar, KS 2020/9
Beskrivning av ärendet
Beslut från kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-09-24 § 129 angående 
medborgarförslag – Promenad/motionsslinga i dungen bakom AIK-vallen. 
KS 2020/128

Beslut från kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-09-24 § 135 angående 
medborgarförslag – Bygg idrottshall i Skrea. KS 2019/432

Beslut från kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-09-24 § 136 angående 
medborgarförslag - Uppkalla allmän plats, i anslutning till Argus, efter 
Walter Dickson. KS 2019/526
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NÄRVARO- OCH OMRÖSTNINGSLISTA 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Sammanträdesdatum: 2020-10-27  Bilaga KF § 176 
Ärende: Motion – Hållbar hälsa hela livet (KS 2019/435) 
 
 Ja Nej Avstår Ej närv  Ja Nej Avstår Ej närv 

Per Svensson (S) 
 

X    Mikael Salomonsgård (S) X    

Rebecka Kristensson (S) 
 

X    Aida Birinxhiku (S) X    

Peter Dygården (S) X    Mikael Hallberg (V) 
Lennart Johnsson  

X    

Kerstin Rosell (S) 
Åsa Norberg 

X    Anita Gidén (V) X    

Bengt Hackberg (S) 
 

X    Rie Boulund (M)  X   

Christina Johansson (S) X    Johan Palmgren (M) 
Agnes Polak Ljung 

 X   

Anneli Andelèn (C)  X   Göran Janko (M)  X   

Per Johansson (C) 
 

 X   Gun Marie Stenström (M)  X   

David Andersson (C)  X   Bo Gustafsson (M)  X   

Anna Andersson (C)  X   Gert Persson (M)  X   

Tore Holmefalk (C)  X   Lotta Johansson (L) 
Kjell Birgersson 

X    

Petra Eriksson (C)  X   Jonathan Esbjörnsson (L) X    

Marcus Dufwa (S) X    Lars Fagerström (L) X    

Lars-Olof Nilsson (S) X    Markus Jöngren (MP) X    

Björn Jönsson (S) X    Georgia Ferris (KD) X    

Yvonne Nilsson (S) X    Emily Crowe (KD) X    

Mikael Svensson (S) 
Andreas Engebrethsen 

X    Sara-Lena Bjälkö (SD)  X   

Connie Kristensson (S) 
 

X    Stefan Johansson (SD)  X   

Ninni Gustavsson (M)  X   Kerstin Klang (SD)  X   

Lars Agbrant (M)  X   Anders Jansson (SD)  X   

Stig Agnåker (C) 
 

 X   Roger Valestam (SD)  X   

Anette Ivarsson (C)  X   Josefine Hedin (SD)  X   

Shlomo Gavie (C)  X   Yen Gunnarsson (S) 
Mattias Björding 

X    

Maria Larsson (C)  X   Charlotta Jonson (M)  
2:e vice ordf 

 X   

Dahn Persson (S) 
 

X    Jan Dickens (S)  
ordf 

X    

Gabriella Hulander (S) X     
                              Summa 

26  25 0 0 

 



NÄRVARO- OCH OMRÖSTNINGSLISTA 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Sammanträdesdatum: 2020-10-27  Bilaga KF § 178 
Ärende: Motion – Pendelparkeringar vid våra stora knutpunkter (KS 2016/246) 
 
 Ja Nej Avstår Ej närv  Ja Nej Avstår Ej närv 

Per Svensson (S) 
 

X    Mikael Salomonsgård (S) X    

Rebecka Kristensson (S) 
 

X    Aida Birinxhiku (S) X    

Peter Dygården (S) X    Mikael Hallberg (V) 
Lennart Johnsson  

X    

Kerstin Rosell (S) 
Åsa Norberg 

X    Anita Gidén (V) X    

Bengt Hackberg (S) 
 

X    Rie Boulund (M)  X   

Christina Johansson (S) X    Johan Palmgren (M) 
Agnes Polak Ljung 

 X   

Anneli Andelèn (C)  X   Göran Janko (M)  X   

Per Johansson (C) 
 

 X   Gun Marie Stenström (M)  X   

David Andersson (C)  X   Bo Gustafsson (M)  X   

Anna Andersson (C)  X   Gert Persson (M)  X   

Tore Holmefalk (C)  X   Lotta Johansson (L) 
Kjell Birgersson 

X    

Petra Eriksson (C)  X   Jonathan Esbjörnsson (L) X    

Marcus Dufwa (S) X    Lars Fagerström (L) X    

Lars-Olof Nilsson (S) X    Markus Jöngren (MP) X    

Björn Jönsson (S) X    Georgia Ferris (KD) X    

Yvonne Nilsson (S) X    Emily Crowe (KD) X    

Mikael Svensson (S) 
Andreas Engebrethsen 

X    Sara-Lena Bjälkö (SD)  X   

Connie Kristensson (S) 
 

X    Stefan Johansson (SD)  X   

Ninni Gustavsson (M)  X   Kerstin Klang (SD)  X   

Lars Agbrant (M)  X   Anders Jansson (SD)  X   

Stig Agnåker (C) 
 

 X   Roger Valestam (SD)  X   

Anette Ivarsson (C)  X   Josefine Hedin (SD)  X   

Shlomo Gavie (C)  X   Yen Gunnarsson (S) 
Mattias Björding 

X    

Maria Larsson (C)  X   Charlotta Jonson (M)  
2:e vice ordf 

 X   

Dahn Persson (S) 
 

X    Jan Dickens (S)  
ordf 

X    

Gabriella Hulander (S) X     
                              Summa 

26  25 0 0 
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